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PROTOKOŁ Nr XVIII/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie  

odbytej w dniu 31 maja 2016r. 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył osiemnaste w bieżącej kadencji obrady sesji Rady Miejskiej.  
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze 13 Radnych. 
W związku z powyższym, stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych uchwał na dzisiejszej 
sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Zastępcę Burmistrza, Panią Skarbnik, Pana 
Sekretarza, Sołtysów, Prezesa ZNP Teresę Polak, Dyrektor MGOPS Małgorzatę Gołębiowską, oraz 
Dyrektor MGOKiS Katarzynę Sorn. 
 
Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad z pkt 9 podpunkt e) 
uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy na dzierżawę.  
 
Uchwała dotyczy dzierżawy nieruchomości położonej w Stąporkowie przy ul. J. Słowackiego  
z przeznaczeniem na działalność gospodarczą. Ponadto poinformował, że na wspólnym posiedzeniu 
komisji w dniu 30 maja 2016r był omawiany projekt ww. uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy na 
dzierżawę został wycofany z pkt 9 podpunkt e) porządku obrad. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Radnych ma jeszcze uwagi bądź 
propozycje do otrzymanego porządku obrad. W związku z brakiem wniosków odczytał proponowany 
porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  XVI i XVII sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Uzależnień w 2015 roku. 
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Miejsko-Wiejskiej z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2015 rok. 
8. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2015.  
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XXXV/302/2013 Rady Miejskiej w Stąporkowie  
z dnia 27 marca 2013r w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 
Gminy Stąporków, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 

b) sprzedaży nieruchomości położonej w Lutej stanowiącej własność Gminy Stąporków; 
c) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów na dzierżawę; 
d) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów na dzierżawę; 
e) sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Stąporków; 
f) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

prowadzących działalność na terenie gminy Stąporków; 
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g) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu 
użytkowego; 

h) wyrażenia zgody na najem lokalu mieszkalnego w budynku Ośrodka Zdrowia w Krasnej; 
i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2016-2026; 
j) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 rok. 

10. Zapytania i interpelacje radnych. 
11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie obrad sesji. 
 
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty przez Radnych jednogłośnie 13 głosami „za” 
(przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 3.  Przyjęcie protokołu z XVI i XVII Sesji 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokoły znajdują się w Biurze Rady i należy się  
z nimi zapoznać. 
 
W głosowaniach jawnych protokoły z XVI i XVII Sesji Rady Miejskiej zostały przyjęte przez Radnych 
jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Informację Przewodniczącego o działalności międzysesyjnej 
(w załączeniu do protokołu). 
  
Pkt 5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej  
 
Zastępca Burmistrza odczytał Informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej (w załączeniu  
do protokołu). 
 
Pkt 6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Uzależnień w 2015 roku. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż tematem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  
w dniu 21 kwietnia 2016r była ocena realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania 
Problemów Uzależnień za 2015 rok. Członkowie komisji złożyli wniosek, aby środki finansowe, które 
zostaną niewykorzystane w 2016 roku pozostały w Programie Profilaktyki i Rozwiazywaniu Problemów 
Uzależnień na rok kolejny 2017.  
Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 30 maja 2016r Rada Miejska przychyliła się do wniosku 
Komisji Spraw Społecznych. 
 
Radni nie wnosili uwag ani pytań do Sprawozdania. 
  
W głosowaniu jawnym Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Uzależnień w 2015 roku zostało przyjęte przez Radnych jednogłośnie 13 głosami „za” (przy 
biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Miejsko-Wiejskiej  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2015 rok. 
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Radni nie wnosili uwag ani pytań do Sprawozdania. 
 
W głosowaniu jawnym Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Miejsko-Wiejskiej  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2015 rok zostało przyjęte przez Radnych 
jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 8. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2015. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni otrzymali „Ocenę zasobów pomocy społecznej 
za rok 2015”, którą MGOPS zobligowany jest z mocy ustawy złożyć Radzie.  
 
Radni nie wnosili uwag ani pytań do przedłożonej Oceny. 
 
W głosowaniu jawnym „Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2015” została przyjęta przez 
Radnych jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady zostały 
omówione wszystkie projekty uchwał, ponieważ Radni mają je przed sobą nie będą odczytywane. 
 
Pkt. 9 „a” 
Projekt Uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XXXV/302/2013 Rady Miejskiej  
w Stąporkowie z dnia 27 marca 2013r w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  
na terenie Gminy Stąporków, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
 
Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XVIII/121/2016 w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały  
Nr XXXV/302/2013 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 27 marca 2013r w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Stąporków, których właścicielem lub zarządzającym 
jest gmina Stąporków oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „b” 
Projekt Uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Lutej stanowiącej własność Gminy 
Stąporków 
 
Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „przeciw” (przy biorących udział w obradach  
13 Radnych) nie została podjęta Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Lutej 
stanowiącej własność Gminy Stąporków 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „c” 
Projekt Uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów  
na dzierżawę 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wspólne posiedzenie komisji zostali zaproszeni 
dotychczasowi dzierżawcy – właściciele garaży blaszanych.  
Na wspólnym posiedzeniu komisji projekt uchwały był omawiany, Radni wyrazili zgodę na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres 1 roku. 
 
Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych)  
została podjęta uchwała Nr XVIII/122/2016 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umów na dzierżawę 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „d” 
Projekt Uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów  
na dzierżawę 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji projekt uchwały 
był omawiany. Uchwała dotyczy dzierżawy części nieruchomości na rzecz Wspólnot mieszkaniowych  
z przeznaczeniem na wiaty śmietnikowe.  
Radni wyrazili zgodę:  
W § 1 uchwały na zawarcie umowy dzierżawy na okres 10 lat, 
W § 2 uchwały na zawarcie umowy dzierżawy na okres 10 lat. 

 
Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XVIII/123/2016 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umów na dzierżawę 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „e” 
Projekt Uchwały w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Stąporków 
 
Radny Edward Mazur – powiedział, że zadaniem własnym gminy jest budowa mieszkań komunalnych  
i socjalnych. Ludzie biedni i chorzy, którzy oczekują w kolejce na mieszkania nigdy ich nie dostaną,  
bo nie mają pieniędzy, by wziąć udział w przetargu. Zaapelował do Radnych, aby odrzucić projekt 
uchwały, a mieszkania przeznaczyć oczekującym lub osobom znajdujących się w sytuacji losowej  
np. rodzina z Odrowąża, której lokal mieszkalny uległ spaleniu a mieszka obecnie w jednym pokoju  
u rodziny. Podsumowując powiedział, że zadaniem Gminy jest budować mieszkania, a nie sprzedawać. 
 
Radni nie mieli więcej pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym 7 głosami „za” przy 5 głosach „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się” (przy 
biorących udział w obradach 13 Radnych) została podjęta uchwała Nr XVIII/124/2016 w sprawie 
sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Stąporków  
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „f” 
Projekt Uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych prowadzących działalność na terenie gminy Stąporków 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
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W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XVIII/125/2016 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru 
żłobków i klubów dziecięcych prowadzących działalność na terenie gminy Stąporków.  
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „g” 
Projekt Uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 
lokalu użytkowego 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji projekt uchwały 
był omawiany, Radni wyrazili zgodę na zawarcie umowy najmu na okres 10 lat. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XVIII/126/2016 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „h” 
Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu mieszkalnego w budynku Ośrodka 
Zdrowia w Krasnej 
 
Radny Edward Mazur – powiedział, że projekt uchwały był omawiany na Komisji. Komisja Spraw 
Społecznych na spotkaniu z Dyrektorem SP ZOZ złożyła wniosek, aby to mieszkanie pozostało jako 
mieszkanie „awaryjne” w Gminie Stąporków i było przeznaczone dla rodziny, która znajdzie  
się w kryzysowej sytuacji. Radny stwierdził, że Radni powinni głosować przeciwko wynajęciu tego 
mieszkania. 
 
Radni nie mieli więcej pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „przeciw” (przy biorących udział w obradach  
13 Radnych) nie została podjęta Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu mieszkalnego  
w budynku Ośrodka Zdrowia w Krasnej. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „i” 
Projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 
2016-2026 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach  
13 Radnych) została podjęta uchwała Nr XVIII/127/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stąporków na lata 2016-2026. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 „j” 
Projekt Uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 rok 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
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W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach  
13 Radnych) została podjęta uchwała Nr XVIII/128/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Stąporków na 2016 rok 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 10. Zapytania i interpelacje radnych. 
 
Radny Edward Mazur – powiedział, że na Komisji zgłaszał sprawę dot. oświetlenia przy ul. Krasińskiego 
5, gdzie zdemontowano starą lampę, a w jej miejsce nie zamontowano nowej. Radny przekazał 
Zastępcy Burmistrza pismo i poprosił o zajęcie stanowiska na piśmie.  
 
Radny Kamil Zieliński – poprosił o montaż oświetlenia ulicznego przy ul. Piłsudskiego od stacji 
benzynowej CPN-u w stronę Błaszkowa - odcinek ten jest zaciemniony i stwarza niebezpieczeństwo. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski poruszył następujące sprawy: 

1) Mieszkańcy budynku Sienkiewicza 1 złożyli pismo do Pani Burmistrz, jak również do Biura 
Spółdzielni Mieszkaniowej dotyczące montażu piłkochwytów. Radny popiera prośbę 
mieszkańców i wnioskuje o postawienie piłkochwytów. 

2) W imieniu mieszkańców bloku Sienkiewicza 7 wnioskuje o postawienie znaku dla osoby 
niepełnosprawnej na parkingu przy tym budynku.  

3) Sprawa została zgłoszona na Komisji - mieszkańcy zgłaszali konieczność wykonania naprawy 
chodnika przy budynkach Norwida 4, 6, 8, którędy jest dojście do amfiteatru – wystające 
studzienki kanalizacyjne stwarzają niebezpieczeństwo. Sprawę zgłoszono również do Dyrektora 
ZGKiM. Radny prosił o naprawę chodnika, a przynajmniej schowanie wystających betonowych 
włazów. 

4) Na Komisji zgłoszono również, aby do właściciela działki koło „WIR-u” wystąpić z pismem  
o poprawę chodnika, który jest w bardzo złym stanie, a mieszkańcy tamtędy chodzą na targ i do 
kościoła. 

 
Radna Joanna Wojna poruszyła następujące sprawy: 

1) Zapytała do kogo należy trawnik pomiędzy chodnikiem a parkingiem przed MILą. Dojście  
do parkingu jest drogą wjazdową koło urzędu oraz drogą wyjazdową. Ponadto od przejścia dla 
pieszych przy Poczcie do sklepu ludzie chodzą przez trawnik. W imieniu mieszkańców poprosiła 
 o zrobienie w tym miejscu chodnika, co wpłynie zarówno na bezpieczeństwo jak i estetykę. 

2) Czy są inwestorzy zainteresowani terenami inwestycyjnymi w Gminie Stąporków, czy będą 
realizowane nowe inwestycje, ponieważ brak pracy na naszym terenie głównie doskwiera 
społeczeństwu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę Radnej Joannie Wojnie oraz Radnemu Edwardowi 
Mazurowi, by kolejne tematy poruszali w punkcie „Sprawy różne”. 
 
Radny Maciej Pokusa zwrócił się do Pana Burmistrza z prośbą o interwencję w sprawie wykoszenia 
poboczy dróg powiatowych tj. staw w Niekłaniu, droga Stąporków - Wąglów w stronę Piekła,  
jak również uporządkowanie śmieci i piachu napływowego. Pomimo wielokrotnych interwencji nic nie 
zostało wykonane - Radny stwierdził, że jest jeszcze gorzej niż w ubiegłym roku. Ponadto przypomniał 
sprawę naprawy chodnika wzdłuż stawu w Niekłaniu, który stwarza bardzo duże niebezpieczeństwo 
dla mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową przerwę. 
 
Pkt 11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił posiedzenie sesji. 



7 

 

 
Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk udzielił odpowiedzi na pytania Radnych, jednocześnie 
zaznaczając, że nie na wszystkie z nich będzie mógł wyczerpująco odpowiedzieć. 
 
Ad. Zapytanie Radnego Kamila Zielińskiego 
Oświetlenie na ul. Piłsudskiego w Stąporkowie w kilku miejscach wymaga uzupełnienia, jeżeli jest 
możliwość techniczna i pozwalają środki staramy się to realizować. Montaż każdego oświetlenia 
powoduje nie tylko koszt instalacji lamp ale i eksploatacji, co należy przewidywać. 
 
Ad. Zapytania Radnego Zbigniewa Wiśniewskiego 
Ad 1) 23 maja 2016r skierowano odpowiedź na pismo ws. piłkochwytów (najprawdopodobniej pismo 
jeszcze nie dotarło do adresata). Starostwo Powiatowe w Końskich wymagało uzyskania zgody  
od zarządcy infrastruktury kolidującej tj. sieci telekomunikacyjnej. Gmina przesłała prośbę do Wydziału 
TP SA w Kielcach. TP SA nie wyraziło zgody na lokalizacje piłkochwytów w zbliżeniu z istniejącą siecią 
telekomunikacyjną, co spowodowało że Gmina ze Starostwa Powiatowego uzyskała decyzję odmowną 
dot. budowy piłkochwytów. 
 
Ad 2) Poprosił o doprecyzowanie miejsca, gdzie na parkingu ma być postawiony znak dla osoby 
niepełnosprawnej – zaproponował Radnemu spotkanie w tej sprawie. 
 
Ad 3) W dniu dzisiejszym Dyrektor Głogowski dokonał oceny chodnika przy ul. Norwida. Dyrektor 
będzie się kontaktował z Radnym w tej sprawie. 
 
Ad 4) Gmina nie jest właścicielem terenu, na którym jest chodnik za budynkiem „WIR-u”. Była 
interwencja ws. zaśmiecenia tej działki. Właścicielem terenu jest firma Hanpik Sp. z o.o. z Kielc. 
Zwrócimy się do nich pismem z prośbą, aby naprawili chodnik lub go zdemontowali. 
 
Ad. Zapytanie Radnej Joanny Wojny 
Ad 1) Teren koło parkingu przy MILI należy do GS-u. Zwrócimy się z prośbą, aby rozważyli możliwość 
budowy chodnika - wyglądałoby to estetycznie, ponadto ludzie nie musieliby chodzić drogą będącą 
zjazdem z drogi krajowej. 
 
Ad. Zapytania Radnego Macieja Pokusy 
W sprawie wykaszania poboczy interweniujemy praktycznie codziennie, dzwonią też i Radni i Sołtysi. 
Drogi powiatowe są ogromnym problemem, mimo wszystko będziemy zabiegać, aby bardziej dbano  
o drogi powiatowe znajdujące się na terenie naszej Gminy. 
 
Ad. Zapytanie Radnej Joanny Wojny 
Ad 2) Staramy się przyciągać inwestorów. Najatrakcyjniejszy jest teren 11 ha w Stąporkowie. Działki, 
które Gmina oferuje na sprzedaż i do wynajęcia pod działalność gospodarczą są zamieszczone  
na stronie internetowej. Przedsiębiorcy pytają ale np. jak pasuje lokalizacja, to nie pasują warunki itp. 
W okolicy Mokrej firma chciała zainwestować w fermę drobiu - mieszkańcy nie wyrazili zgody, więc 
inwestycja nie będzie realizowana. W związku z inwestycją związaną z fotowoltaniką w Mokrej była 
podejmowana uchwała ws. ustanowienia służebności przejazdu przez działkę gminną, jednak GS 
będący współwłaścicielem tego terenu nie wyraził na to zgody. Firma Christ inwestuje i teren wokół 
zbiornika Miła będzie zagospodarowany, są już wszelkie wymagane dokumentacje i zgody, Firma ZUK 
również chce inwestować. 
Jednocześnie Zastępca Burmistrza zaapelował do wszystkich obecnych na Sesji, aby promować  
i lobbować na rzecz naszego terenu. Mamy nadzieję, że pozyskamy inwestora, któremu lokalizacja,  
teren i warunki będą odpowiadały i będziemy mogli rozwijać nasze miasto, a przede wszystkim dawać 
miejsca pracy. 
 



8 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej - zapytał czy wszyscy Radni otrzymali odpowiedzi na 
zadane pytania. 
 
Radna Joanna Wojna – dodatkowo zapytała o plany inwestycyjne firmy Christ dot. inwestycji na Miłej. 
Obecnie powstają stawy, a w prasie ukazał się projekt związany ze SPA, hotelem, pensjonatem.  
Czy projekt jest aktualny, czy będzie realizowane tzw. zaplecze turystyczne? 
 
Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk – powiedział, że ten projekt będzie realizowany. W ubiegłym 
tygodniu firma otrzymała pozwolenie dot. piętrzenia wody tzw. uzgodnienia wodnoprawne. Każdą 
inwestycję należy rozpocząć od porządkowania terenu, wykopanie zbiorników, naniesienie terenu, 
podwyższenie terenu, poprawa jazów to prace ziemne. W najbliższym czasie firma przystąpi  
do realizacji projektu, ale ma również dalsze plany inwestycyjne. Wspieramy przedsiębiorców,  
by w naszej Gminie lokowali swój kapitał. 
 
Pkt 12. Sprawy różne 
 
W sprawach różnych głos zabrali: 
 
Radny Edward Mazur – w imieniu mieszkańców Osiedla Dr. Anki podziękował za wykonanie 
oświetlenia. Dodał, że gdyby została wykonana droga Górnicza osiedle byłoby zamknięte na kilka  
lat bez potrzeb. 
 
Sołtys Lelitkowa – poruszył sprawę związaną z pracą Sołtysów. Mieszkańcy płacą podatki w Kasie  
dlatego sołtysi nie otrzymują prowizji. Zaproponował Panu Burmistrzowi, Panu Przewodniczącemu 
oraz Radzie, aby przyznali Sołtysom np. 100 zł/m-c, ponieważ załatwiają oni wiele spraw, a koszty 
dojazdów i telefonów pokrywane są z prywatnych pieniędzy. 
Ponadto zgłosił uwagi do Opieki Społecznej, aby pracownicy socjalni zwrócili uwagę na pomoc ludziom 
chorym, po operacjach czy zabiegach, którzy potrzebują pieniędzy np. na leki. 
 
Sołtys Małego Niekłania – zwrócił się do Zastępcy Burmistrza z prośbą o dobudowanie oświetlenia 
na odcinku drogi pomiędzy ul. Partyzantów a ul. Hubala. To droga powiatowa, która jest bardzo 
ruchliwa i w ogóle nie oświetlona. Pani Burmistrz obiecała realizację zadania w 2017r, co jest ujęte  
w Programie inwestycji w poszczególnych sołectwach. 
Ponadto poparł wypowiedź Sołtysa z Lelitkowa w sprawie sołtysów. Zaapelował, by zainteresować  
się tym tematem, tym bardziej, że w Odrowążu nie ma już sołtysa, a w Bokowie zrezygnował. 
 
Sołtys Piasku – ponieważ w programie inwestycji ujęto wykonanie wodociągu w miejscowości Piasek 
do lipca 2017r., zapytała jaki będzie przybliżony koszt przyłączenia wody do posesji.  
Ponadto poparła wypowiedz Sołtysa Lelitkowa, dodała, że w Gminie Końskie Sołtysi otrzymują 20% 
prowizji za podatek i śmieci.  
 
Sołtys Lutej – poprosiła, aby pobocza przy drogach gminnych były wykaszane dwukrotnie, co było 
podnoszone na sesji w ubiegłym roku.  
 
Radna Joanna Wojna – ponownie prosiła o interwencję w sprawie przystanku na ul. Fabrycznej  
w Hucisku. Na przygotowanym podłożu należałoby położyć kostkę, która jest złożona pod szkołą  
w Hucisku. W tym miejscu wysiadają dzieci z autobusów szkolnych i należy zadbać o ich 
bezpieczeństwo. 
 
Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk – podziękował za wszystkie spostrzeżenia i informacje, 
następnie udzielił odpowiedzi. 
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Ad. Wypowiedzi Radnej Joanny Wojny 
Przekaże Dyrektorowi Głogowskiemu, aby kostkę na przystanku w Hucisku wykonano jak najszybciej.  
Ponadto poprosił o zgłaszanie wszelkich usterek, ponieważ firma, która wykonywała drogę Fabryczną 
zobowiązała się do napraw w okresie 5 lat. 
 
Ad. Wypowiedzi Sołtys Piasku 
Priorytetem dla Gminy jest, aby mieszkańcy mieli dostęp do bieżącej wody, zadania będą realizowane 
zgodnie z przedstawionym planem. Koszt przyłącza zależy od odległości budynku od nitki wodociągu. 
Poprosił Panią Sołtys o spotkanie po sesji – w przybliżeniu poda szacunkowy koszt mb przyłącza. 
Dodał, że przetargi są tańsze niż w projekcie inwestorskim, niekiedy nawet o połowę, ponieważ jest 
mało inwestycji publicznych.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, by koszt przyłącza porównać do kosztu przyłącza wody 
w Gosaniu. 
 
Ad. Wypowiedzi Sołtys Lutej 
Dotacja dla ZGKiM jest na dwukrotne koszenie poboczy przy drogach gminnych i dopilnuje, by tak 
było. 
 
Ad. Uwag dot. pracy Sołtysów  
Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk powiedział, że szanujemy pracę Sołtysów i za nią dziękujemy, 
porozmawia na ten temat z Panią Burmistrz i Panią Skarbnik. 
 
Ad. Wypowiedzi Sołtysa z Lelitkowa ws. pracy Opieki Społecznej 
Uwagi dotyczące pracy Opieki Społecznej zostaną przekazane Pani Dyrektor MGOPS. 
 
Ad. Wypowiedzi Sołtysa Małego Niekłania ws. oświetlenia 
W sprawie oświetlenia Zastępca Burmistrza zapytał o szczegóły dot. tego projektu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że nie tylko Sołtys ale i Radni zabiegają u Pani Burmistrz  
o budowę oświetlania, należy rozmawiać na ten temat i zabezpieczyć środki na realizację tego zadania. 
 
Ponadto w Sprawach różnych głos zabrały następujące osoby: 
 
Radny Edward Mazur – poprosił o interwencje w sprawie zerwanego przewodu telekomunikacyjnego, 
leżącego na chodniku przy plebanii w Stąporkowie. 
 
Radna Joanna Wojna – odniosła się do wypowiedzi ws. Sołtysów.  
Powiedziała, że sytuacja uległa zmianie od kiedy jest nowy Kierownik, który w pewnym sensie utrudnia 
prace sołtysom. W gminie jest dużo wspólnot leśnych, do tej pory podawana była ilość udziałów. 
Kierownik to wycofał i sołtysi nie wiedzą ile dana osoba ma zapłacić podatku. Porównuje się opłaty  
z zeszłego roku, ale nie wiadomo czy suma jest taka sama na ten rok. Mieszkańcy płacą podatek  
a deklaracje wysyłają dzieciom, wiec nie ma możliwości sprawdzenia ubiegłorocznych dokumentów. 
Wysyłanie deklaracji pocztą do przedsiębiorstw, spowodowało, że sołtysi nie otrzymają prowizji.  
Podsumowując powiedziała, że sołtysi wykonują taka sama pracę, ale finansowo na tym stracili. Dużo 
osób, szczególnie starszych pyta o płacenie za śmieci - nie ma takiej możliwości, ewentualnie 
grzecznościowo. Sołtysi mają bardzo dużo pracy. W niektórych Gminach uchwalono, że podatki 
zbierają tylko sołtysi - ale dla urzędu jest to kłopot, bo muszą płacić im prowizje. Stwierdziła, że musi 
zostać dotacja dla Sołtysów, bo to bardzo ważna funkcja i należy ją odpowiednio nagradzać. 
 
Radny Maciej Pokusa – w imieniu Sołtysa Wólki, Lelitkowa, Furmanowa oraz Wielkiej Wsi prosił  
o interwencję w sprawie bieżącej naprawy dróg powiatowych, ponieważ naprawiono jedynie drogi  
w Niekłaniu. 
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Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk – odpowiedział, że zainterweniujemy ws. remontu dróg 
powiatowych. 
 
Skarbnik Anna Pisarczyk – odpowiedziała Radnej Joannie Wojna.  
Na komisji szczegółowo tłumaczono problemy związane ze wspólnotami na terenie gminy, co jest 
ewenementem w skali województwa. Proszono o apel do sołtysów i mieszkańców o regulowanie stanu 
prawnego. Kierownik nie utrudnia pracy sołtysom, stosuje się do przepisów prawa. Będzie kontrola  
i jeżeli będziemy udziały pisać na decyzjach wbrew przepisom, to za to odpowiemy, a potem Rada  
nas z tego rozliczy. Decyzje np. w sołectwie Miedziana Góra są kopertowane i wysyłane - my tego  
nie robimy, zobaczymy jak do tego podejdzie kontrola. Była też propozycja, aby sołtysi pobierali opłaty 
za śmieci - sołtysi nie wyrazili na to zgody i takiej uchwały nie było. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej – przerwał wypowiedz Pani Skarbnik i powiedział, że 
na jednej z komisji rozmawiano na ten temat. Pobieranie opłaty za śmieci przez sołtysów wiązałoby się 
z koniecznością podniesienia opłaty o prowizję - zdania były podzielanie i nie było na to zgody. 
 
Skarbnik Anna Pisarczyk – kontynuowała swoją wypowiedź.  
Prowizja przeznaczona dla Sołtysów z tytułu poboru opłaty śmieciowej zostanie wliczona w śmieci – 
dla wszystkich. Powiedziała, że szanuje i docenia pracę Sołtysów na poszczególnych sołectwach. Należy 
wziąć pod uwagę, że możemy płacić nawet i 50%, ale te pieniądze musimy pobrać od podatników, 
którzy musieliby się zgodzić na drastyczne podniesienie stawek podatków i opłat w naszej gminie.  
 
Sołtys Piasku – dodała, że np. w Koczwarze opłata za śmieci wynosi 4 zł, a w naszej gminie 5zł. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej – powiedział, że przez dłuższy czas w naszej gminie 
opłata wynosiła 4 zł teraz jest to 5zł, ale w naszej gminie jest jedna z najniższych opłat za śmieci 
zarówno segregowane jak i nie segregowane. 
 
Sekretarz Wojciech Ślefarski – poinformował, że ogłoszono przetarg - wpłynęły dwie oferty i zgodnie  
z przepisami zostanie wyłoniony wykonawca. Porównując miesięczny koszt za odbiór śmieci, jedna  
z ofert jest droższa o ok. 2000 zł, a druga o ok. 50%. Gdyby wpłynęła tylko jedna oferta z kwotą o 50% 
większą znacznie wzrosłaby wysokość opłaty i nie mamy na to żadnego wpływu. Bieżąca umowa  
z wykonawcą jest do końca sierpnia br. Najtańszą ofertę złożyła dotychczasowa firma, drugą ofertę  
firma Tonsmeier. Jeżeli oferta będzie prawidłowa, to wykonawca się nie zmieni. Jednocześnie 
zasygnalizował, że być może będzie konieczne podniesienie stawki np. o 50 gr lub 1 zł. Będzie to 
dokładnie analizowane i wszyscy zostaną o tym poinformowani.  
 
Skarbnik Anna Pisarczyk – dodała, że gmina zgodnie z ustawą nie może zarabiać i dokładać do śmieci. 
Podwyżka opłaty o 1 zł nie wynikała z tego, że zarabiamy na śmieciach. Do śmieci dokładamy 
wynagrodzenia i obsługę z własnych środków. Pracownicy, którzy wykonują te zadania są finansowani 
z pieniędzy gminnych - nie z opłaty, ponieważ wysokości opłaty pokrywa tylko i wyłącznie przetarg.  
 
Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk odpowiadając pytanie Radnego Mazura, dot. zerwanego kabla 
telefonicznego przy plebanii w Stąporkowie powiedział, że zainterweniuje w tej sprawie. 
 
Pkt 13. Zamknięcie obrad sesji  
  
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący ogłosił zamknięcie obrad sesji dziękując 
wszystkim za przybycie.  
 
Protokół sporządziła      Przewodniczący Rady Miejskiej 
Justyna Głowala      Jacek Kołodziej 


